
Příloha č. 7

ZPRÁVY Z DRUŽIN – říjen 2023 – září 2024

1. Pražská družina 
rádkyně: sestra Vlaďka Hůlková – Amálka
zástupce rádce: Kamil Budera - Akim
družina má t.č. 36 členů – 20 bratrů a 16 sester. 
Pravidelné družinové schůzky se konají 6x do roka, účastní se jich aktivně až 20 
členů. V lednu se družina rozrostla o tři nové členy – dva bratry a jednu sestru. 
Na příští rok navrhují dvě kandidátky. Ostatní omezují zdravotní problémy a tak 
se schůzek neúčastní. Rádkyně je se všemi v kontaktu, o akcích je vždy 
informuje. V kontaktu je i s rodinnými příslušníky některých členů, kteří na tom 
nejsou zdravotně nejlépe a jejich prostřednictvím s nimi udržuje spojení. 
Na schůzkách se střídá program ať již poučný, či zábavný, diskutuje se o 
současném skautingu. Letos se někteří bratři a sestry zúčastnili Valného sněmu 
v Olomouci a obnovy Československého skautského památníku na jehož sbírku 
družina přispěla finanční částkou 4 000,- Kč. Několik členů se podílí i na 
přípravě Výroční schůze SO na Vinohradech. 

Vlaďka Hůlková – Amálka

2a. Polabská družina 
rádkyně: Irena Klausová
družina má 10 členů – 3 bratry a 7 sester
družina vzhledem ke složení členů funguje většinou po telefonu nebo 
spolupracuje s kutnohorskými oldskauty. V květnu opět proběhly Kutnohorské 
reminiscence zase v nižším počtu , protože náš  věk se stále zvyšuje a lidé už 
nemají síly dojíždět. V červenci jsme se byli podívat na tábor kutnohorského 
pátého dívčího oddílu na Kocourově. Sestra Kaprálková navštěvuje průběžně 
sestry, které bydlí v Domově seniorů a informuje je o činnosti v oddíle .
 Irena Klusová

2b. Podbrdská družina
rádce: Pavel Zejšek – Merkur
družina má 11 členů – 6 bratrů a 5 sester
Žatec a okolí, Beroun a okolí, Kladno a okolí jsou dost vzdálené lokality. 
Věk, stav a situace hromadné dopravy tuto situaci moc nezlepšuje. 
Většina členů naší družiny již není schopná dojíždět do Prahy na výroční 
členskou schůzku. 
Družinové schůzky pořádáme v roce dvě, tradičně okolo Sv. Jiří a na podzim po 
výroční schůzce Svojsíkova oddílu v Praze, vždy v měsíci říjnu. Scházíme se 
v Berouně.
Minulý skautský rok jsme zahájili družinovou schůzkou 13. 10. 2023 
v berounském pivovaru Medvěd. Schůzka byla taková hezká podzimní, 
vzpomínací, i o tom jak čas utíká. V listopadu jsme si s několika skauty v sobotu 
4. 11. 2023 připomněli na pouti do Hájku památku všech, co nás předešli na 
stezce k věčnému táborovému ohni.
S kladenským střediskem jsme si v prosinci užili Betlémské světlo
V dubnu byl pozván pan Manoušek, zvonař, který vytvořil zvon nový místo 
ukradeného okolo roku 2000. Zvon přivezl, ale se zavěšením se počítá, až po 



dokončení stavebních úprav. Přivezl a předvedl také svoji mobilní zvonohru. Byl 
to hezký zážitek.
Středisko Stopa pořádalo 13. 4. 2024 závod světlušek a vlčat. Kromě 
skautských disciplín obsahoval i otázky z historie kladenských dolů a hutí. Celá 
akce probíhala ve skanzenu Mayrau ve Vinařicích. 
Pro nejmladší – Bejnamínky - se podařilo na Libušínském hradišti ve zvonici 
kostelíka sv. Jiří uskutečnit přijímání nováčků do družiny. Každý si mohl 
v poledne zazvonit.
Naše jarní schůzka v Berouně proběhla až v květnu, opět se nás sešlo jen šest.
Abychom mohli i nadále fungovat jako družina, navrhli jsme pár nových členů, 
kteří by si členství ve Svojsíkově oddílu zasloužili. Protože pro organizaci stále 
pracují, rádi je doporučujeme. 
Příští družinovou schůzku budeme mít v říjnu, po výroční členské schůzi.

Pavel Zejšek – Merkur

3. Jihočeská družina
rádkyně: Majka Peciválová
družina má 14 členů – 6 bratrů a 8 sester
Vzhledem k tomu, že v naší družině je aktuálně 7 členů, kteří jsou schopni se 
dostavit na schůzku do Č. Budějovic, je naše činnost dosti omezená. Probíráme 
různé skautské aktuality, činnost našich OS klubů. Snažím se udržovat styk s 
ostatními alespoň po telefonu nebo mailu. Na poslední dubnové schůzce jsme 
se sešli 4. Další schůzka bude v říjnu. 

 Majka Peciválová 

4. Západočeská družina
rádkyně: Jaroslava Čížová – Jájina
družina má 27 členů – 19 bratrů a 8 sester
Naše družina se schází 4 – 5 krát do roka vždy v Plzni. 
V plzeňské družině je v současné době 18 bratrů a 8 sester, z toho 9 členů je z 
Karlovarského  kraje.  Scházíme  se  zhruba  ve  třetinovém  počtu,  některým 
členům  už  zdravotní  stav  pravidelné  schůzky  neumožňuje.  Jsme  s  nimi  v 
kontaktu alespoň prostřednictvím zpráv přes email.
Na schůzkách probíráme svoji činnost ve střediscích a oldskautských klubech.
Spousta členů se i přes svůj věk aktivně zapojuje do činnosti svých středisek, 
někteří ještě vedou oddíly.
Například  se  někteří  zúčastnili  55.ročníku  Přechodu Brd,  úklidu  lesa,  sbírání 
odpadků kolem cest.  Karlovarští  spolupracují  při  pořádání  tradiční  akce  Klíč 
města Karlovy Vary. 
Někteří  z  nás  pracují  jako lektoři  na čekatelském lesním kurzu MOA (  akce 
plzeňské KRJ). 
Naše družina přispěla finanční částkou na výstavbu Skautského domova v Plzni. 
Další schůzku plánujeme na 24.10.2024
Nejvíce nás mrzí, že někteří uchazeči o členství ve SO nejsou ani přes všechna 
opakovaná  upozornění,  schopni  správně  podložit  svoji  přihlášku  skautským 
životopisem,  takže  není  možné  ověřit  dobu  činnosti  a  z  tohoto  důvodu 
nemůžou být přijati. 

Jaroslava Čížová -  Jájina



5. Severočeská družina
rádce: Jaroslav Vyskočil
zástupce rádce: Ivana Tarantová - Aifelovka
družina má 15 členů – 11 bratrů a 4 sestry
Naše Severočeská družina má členy na rozsáhlém rajónu. Je proto dost těžké 
zorganizovat společné akce pro všechny. Každý člen se účastní akcí nejbližšího 
skautského střediska.
Pořádali jsme 2 družinové schůzky. Jednu na podzim, druhou na jaře, účast na 
pietní akci v upomínku na vyvraždění a vypálení Lidic a Ležáků v Lidicích, 
členové z Mladé Boleslavi jsou zároveň členy 33. oddílu oldskautů a s nimi se 
účastnili asi 10 výprav po zajímavostech a památkách. Sestra Aifelovka se 
účastnila olympijského festivalu v Mostě,  br. Mao sepisuje s pomocí pamětníků 
seznam všech skautů ze severních Čech, kteří kdy byli členy naší družiny.

 Jaroslav Vyskočil

6. Východočeská družina
rádce: Jiří Wasserbauer – Kim
zástupce rádce: Eva Preclíková
družina má 34 členů – 21 bratrů a 13 sester
Poslední schůzka Východočeské družiny se konala 20. března 2024 s účastí 20 
sester a bratrů - Schváleni Východočeskou družinou 3 noví kandidáti SO - bratr 
Zdeněk Veselý – Sam pečuje o družinovou kroniku - Příspěvek Vých. družiny na 
obnovu Národního skautského památníku v Praze ve výši 1 500,- Kč - Návštěva 
bratra Jiřího Beldy - Pana upoutaného na lůžko v zařízení pro seniory v Semilech 
16.4.2024. - Uctění památky padlých skautských bratří v květnovém povstání v 
Holicích v roce 1945 dne 6.5.2024 v 10,00 hod u pomníčku na místě kde byli 
zastřeleni. - Setkání družiny na Zemské bráně v údolí „Hřmících vod“ 22.5.2024 
u příležitosti nedožitých 96. narozenin bývalého rádce br. Billa u jeho 
pamětního kamene spojené s vycházkou k tábořišti, kde Bill v letech 1947 -48 a 
1969 – 1970 se svými oddíly tábořil. - Vydání „Almanachu“ historie 
Východočeské družiny za účelem vytvoření galerie všech členů Východočeské 
družiny od doby jejího vzniku až po současnost

Jiří Wasserbauer – Kim

7. Jihomoravská družina 
rádce: Jiří Trávníček - Permon
družina má 19 členů – 14 bratrů a 5 sester
Rok jsme začali silvestrovskou vycházkou.
Již 13.2. jsme se účastnili krajského sněmu kmene dospělých, kde jsme zvolili 
našeho člena Br. Kočkodana krajským legátem.
Naši zástupci se pak následně účastnili Valného sněmu v Olomouci, který 
proběhl velmi korektně a věcně. 
Družinovka proběhla jako výjezdní dne 4.4.2024 v Blansku, kde jsme byli hosty 
místního skautského střediska a Bratra Bobra. Ten upekl kuřata a tak se 
schůzka vydařila... 
Následovala účast na třídenní akci krajského kmene dospělých v Karpatech i s 
partnery. Zároveň se aktivně věnujeme typování nových možných adeptů na 
členství v SO. Dále jsme postavili veřejné turistické odpočívadlo u Svojsíkova 



dubu v Račicích na pozemku kde v budoucnu vznikne skautské tábořiště. 
Jiří Trávníček – Permon

8. Hanácká družina
rádce: Zdeněk Šobr - Fil
družina má 16 členů - 15 bratrů a 1 sestra 
Od poslední výroční schůze jsme se uspořádali 3 schůzky – scházíme se zhruba 
jednou za čtvrtletí, převážně v Olomouci, ale místa schůzek střídáme. 
V uplynulém roce jsme se sešli na třech pravidelných schůzkách – 2x 
v Olomouci a 1x v Lesnici u Zábřehu v klubovně střediska Blesk.
Kromě klasických schůzek jsme uskutečnili dva společné podniky se Zlínskou 
družinou SO. V říjnu 2023 jsme navštívili významné objekty města Zlína na 
pozvání Zlínské družiny. Navštívili jsme muzeum (výstava Princip Baťa), 
knihovnu a další objekty Univerzity Tomáše Bati a nové Kongresové centrum.  
Členy Zlínské družiny jsme nato pozvali 13. června 2024 do Šumperka. 
Společně jsme si prohlédli s průvodkyní historické centrum města a navštívili 
vzorně provozované klubovny a další místnosti skautského střediska Šumperk 
v bývalých kasárnách.
Naše každoroční velmi důležitá akce je návštěva táborové části kurzů 
pořádaných Jesenickou lesní školou na tábořišti na Olšanských Horách u města 
Štítů na Zábřežsku. Letos návštěva s besedou proběhla přímo 21.srpna  a 
zúčastnilo se 9 členů Hanácké družiny.  V tomto roce probíhal táborový 
vůdcovský kurs a letní část Jesenické lesní školy. 

Zdeněk Šobr – Fil

9.Slezská družina
rádce: Eduard Konvička - Pajtáš
družina má 17 členů - 14 bratrů a 3 sestry.
Pravidelně se scházíme 4x ročně.
Tradiční Vánoční schůzka je s nadílkou.
Jarní schůzka se koná vždy někde v přírodě.
Družina výborně spolupracuje s Kmenem dospělých, v němž je většina členů 
zaregistrována. Družina se podílela na organizaci Oldskautského Jamboreé v 
Bělči nad Orlicí.
Letos v záři se někteří členové zúčastní mezinárodního Trojsetkání oldskautů PL-
SK-CZ v Polsku ve Wapienici u Bielska-Białej. Hlavně zajišťujeme našim 
účastníkům dopravu na místo z Č.Těšína.
Každoročně organizujeme Mezinárodní turnaj v Bowlingu za účastí seniorů z 
Polska a Slovenska.
V dubnu upravujeme pietní místo na Židovském hřbitově v Polském Cieszynie, 
kde byli na konci války popraveni Slezští skauti. Zde rovněž připravujeme pietní 
akt za účastí skautů i harcerů. Další den se vždy koná tradiční výstup k mohyle 
na Ivančeně, který pomáháme zajišťovat.
Měli jsme besedu s účastníky čekatelského kurzu, který organizovala Krajská 
rada Junáka.Zpráva vůdkyně + zprávy z družin říjen 2023 - září 2024
Před svátkem Památky zesnulých rozvážíme na hroby našich zemřelých svíčky 
se skautskou tématikou.

Eduard Konvička – Pajtáš



10. Zlínská družina
rádce: Eva Fišerová – Sopka
zástupce rádce: Dušan Tichý – Dráp
družina má 25 členů – 13 bratrů a 12 sester
Naše  družina  se  v uplynulém  skautském  roce  na  4  družinových  schůzkách 
v Lipníku nad Bečvou,  Kroměříži,  Chropyni,  Zlíně.  Zúčastnili  jsme se výroční 
členské schůze Svojsíkova oddílu. 19.10. byla společná schůzka s Olomouckou 
družinou,  kdy  po  prohlídce  muzea  jihovýchodní  Moravy  jsme si  prošli  nové 
budovy Univerzity Tomáše Bati, které navrhovala architektka Eva Jiřičná, včetně 
Kongresového centra. Malé občerstvení jsme měli na Orlovně, kde nám místo 
zajistil  br.  Akéla.  V  únoru  jsme  v Chropyni  mezi  nás  přivítali  nového  člena 
tamního střediska br. Pavla Pospíšila – Mamuta. V červnu byla další společná 
výprava s olomouckou družinou do Šternberka. 
Schází se nás kolem 15 členů. 

Eva Fišerová – Sopka

11. Vysočina družina
rádce: Jiří Janíček - Šerif
družina má 13 členů -  6 bratrů a 7 sester.
Přihlášku do SO podali v r. 2023 dva noví bratři. Poslední schůzku jsme měli v 
říjnu 2023 ve Skaut klubu v Havlíčkově Brodě. Přítomno 7 členů, místnost 
zajistila ses. Štáflova - Tiki.  Členové družiny pomáhají v různých funkcích v 
jednotlivých střediscích,  kde jsou členy OS. Schůzek v Krajském sboru OS se 
zúčastňují  někteří naši členové. Účast členů družiny na semináři OS v 
Chotěboři "Trojí obnovení skautingu" , další bratr Janíček. 
Další činnost členů mimo SO je i v Náčelnictvu Kmene dospělých, bratři a sestry 
se aktivně podíleli na přípravách 1. jamboree OS Kraje Vysočina ve Žďáře nad 
Sáz. ve dnech 10. - 12. 5. 2024. 
Tento rok budeme i nadále pokračovat v pomoci střediskům a udržovat 
kontakty se členy, kteří se nemohou ze zdravotních důvodů zúčastňovat 
schůzek. 

 Jiří Janíček - Šerif


